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EPIDEMIOLOŠKA SITUACIJA U ZEMLJI SE KOMPLIKUJE Brnabić o kovid propusnicama, vakcinaciji, 

kapacitetima... 

Premijerka Ana Brnabić izjavila je večeras da se epidemiološka situacija u zemlji komplikuje i izrazila 

uverenje da će medicinski deo Kriznog štaba ponovo insistirati na uvođenju kovid propusnica. 

Brnabić je za TV Pink rekla da postoje pravni problemi u vezi sa uvođenjem kovid propusnica, ali je 

dodala da se svakodnevno o tome razgovara. 

Apelovala je na ljude da se što pre vakcinišu. 

"To je jedini način da se mi kolektivno ratosiljamo ove bede, da pobedimo koronu nastavimo da živimo 

normalno", poručila je Brnabić. 

Ona je dodala da se čini da je besmisleno pričati o merama u trenutku kada je dostupna vakcina i kada je 

moguće vakcinisati sve građane. 

"To je suprotno zdravoj pameti. Kad bi se vakcinisali svi koji mogu ne bismo morali da pričamo o 

merama", rekla je Brnabić. 

Navela je da je 51,5 odsto ukupne punoletne populacije vakcinisano prvom dozom, da je 49,6 odsto 

dobilo i drugu dozu, dok je više od 50.000 ljudi vakcinisano trećom dozom. 

Ona je rekla da u ovom trenutku postoje dve stvari da se izborimo sa korona virusom - jedna je 

vakcinacija prvom dozom, a druga je otvaranje dodatnih kapaciteta u bolnicama da bi zdravstveni sektor 

izdržao, odnosno da bi zdravstveni radnici mogli da pruže pomoć i podršku ostalim pacijentima koji su 

bolesni od nečeg drugog. 



 
 

Premijerka je istakla da je Srbija uspela da završi dve kovid bolnice, a u četvrtak se završava i treća u 

Novom Sadu i ocenila da je time učinjena "neverovatna stvar", jer osim Kine nijedna druga zemlja u 

svetu to nije uspela da učini. 

"Usred pandemije paraleleno s borbom protiv korona virusa mi otvoramo tri nove bolnice s više od 2000 

postelja da bismo obezbedili da pružimo pomoć, podršku i lečenje svim ostalim ljudima", poručila je 

Brnabić. 

 

 

Vakcinacija zdravstvenih radnika TREĆOM DOZOM u KBC Bežanijska kosa: "Kovid će ostati zapamćen 

kao jedno od najtežih oboljenja" 

Tokom epidemije infekcije kovid-19, KBC Bežanijska kosa, jedna je od ustanova koja je primala najteže 

pacijente u crvenoj zoni. Tokom jučerašnjeg i današnjeg dana u ovoj ustanovi organizovano je davanje 

treće doze. 

Kada je vakcinacija u pitanju, direktorka ustanove dr Marija Zdravković kaže da je 80 odsto zdravstvenih 

radnika u KBC Bežansijska kosa vakcinisano. 

-KBC Bežanijska kosa je ustanova koja se susrela sa najtežim kliničkim slikama kovid oboljenja i 

verovatno ta činjenica i posvećenost našeg osoblja u lečenju pacijenata, je uticala na to da se veliki deo 

zdravstvenog osoblja vakciniše. Mi u ovom trenutku imamo 80 odsto vakcinisanih zdravstvenih radnika, 

a danas je organizovano primanje treće doze vakcine. Mi se zahvaljujemo Ministarstvu zdravlja koje nam 

je pomoglo oko organizacije, da zdravstveni radnici na svom radnom mestu, u vremenu kada njima 

odgovara i ne remeti proces rada obave vakcinaciju Ovu priliku želim da iskoristim, da svi ovde iz KBC 



 
 

Bežanijska kosa, da mi zaposleni koji smo videli najteže forme kovid oboljenja, da pozovemo sve naše 

građane kako bi zajedničkim snagama stali na kraj ovoj užasnoj pandemiji, a kovid će ostati zapamćen 

kao jedno od najtežih oboljenja u nekoliko proteklih vekova, izjavila je dr Marija Zdravković. 

Gavna medicinska sestra odeljenja alergologije i imunologije, Jelena Ranđelović kaže da je do sada je 

ukupno vakcinisano preko 700 zaposlenih a u periodu od juče i danas preko 200. Dr Duško Savić, 

abdomenalni hirurg dodaje da je tokom ovih meseci borbe, ova ustanova bila crvena zona. 

-Svi lekari iz ove ustanove, uključujući i hirurge, i opšte i abdomenalne su bili angažovani na lečenju 

teško obolelih pacijenata. Nisam oboleo od kovida, a vakcinisan sam u prvoj turi kada su omogućene 

vakcine, a sada sam primio treću dozu. Smatram vakcinaciju izuzetno korisnom kako za medicinsko 

osoblje, tako i za opštu polulaciju, kaže dr Savić. 

 

 

NAJJAČI UDAR KORONE SREDINOM SEPTEMBRA: Očekuje se povećan priliv kovid pacijenata, dr 

Radmilo Petrović upozorava na moguće posledice 

OVAJ talas epidemije trajaće minimum još dva meseca, vrlo verovatno i duže, s tim što ćemo se u drugoj 

polovini septembra suočiti sa drastičnim porastom broja zaraženih na dnevnom nivou. 

Projekcija koju, za "Novosti", iznosi primarijus dr Radmilo Petrović, epidemiolog, ni u jednom segmentu 

nije ohrabrujuća: 

- Bolnice će opet biti prepune, a masovnije umiranje obolelih je tek pred nama, jer smrtnost se u 

epidemijama uvek povećava "sa zadrškom" - kaže dr Petrović. 

Iz ove perspektive, bez podatka koliki je zaista kolektivni imunitet, teško je, napominje dr Petrović, da se 

proceni šta bi po broju inficiranih mogao da bude vrh ovog talasa kovida 



 
 

- Ne znamo kod kojeg broja vakcinisanih pada imunitet i da li će primiti buster dozu, kao što ne znamo ni 

koliki je prirodno stečen imunitet: koliko se od ukupno registrovanih 760.000 slučajeva infekcije od 

početka epidemije, "preklapa" sa vakcinisanima, i koliko njih još ima otpornost samo posle preležanog 

kovida. Sve su to parametri bez kojih ne možemo ni da naslutimo da li ćemo opet stići do 8.000 

inficiranih dnevno - navodi dr Petrović. 

Otežavajuća je okolnost što delta soj probija i prirodnu i postvakcinalnu zaštitu. Juče smo stigli do blizu 

3.000 novoinficiranih, iako su najpesimističkije prognoze na početku ovog naleta korone bile da u vrhu 

talasa možemo da očekujemo do 4.000 obolelih za dan. Stvarnost bi, realno, mogla da bude i gora. 

- Borba sa delta sojem je izuzetno surova i očekujemo da u narednim nedeljama pokaže svu svoju snagu 

- kaže dr Mirsad Đerlek, državni sekretar u Ministarstvu zdravlja. - Tempo vakcinacije je izuzetno spor. Sa 

oko 52 odsto vakcinisanih, daleko smo od kolektivnog imuniteta, i tako smo produžili opstanak virusa, 

koji je sada mutirao. Tužno je sada videti mlade nevakcinisane ljude na respiratorima. 

Na mašinama za mehaničku ventilaciju u utorak je bilo 80 obolelih, u bolnicama ukupno 1.231. Prema 

procenama lekara, na osnovu težine kliničke slike koju kovid sada ima, od 2.981 osobe kod koje je u 

utorak potvrđen virus, najmanje 10 odsto će u nekom trenutku morati na bolničko lečenje. 

Već se prave planovi za dodatne kapacitete. Prema rečima dr Đerleka, država je spremna za novi talas 

virusa: obezbeđena je dovoljna količina kiseonika, lekova i bolničkih postelja. 

- Sa svim izgrađenim kapacitetima, očekujemo da zdravstveni sistem funkcioniše paralelno i da će 

nekovid pacijenti imati bolju zdravstvenu zaštitu, kao i da neće trpeti kao prethodnih godinu i po dana - 

rekao je Đerlek. 

- Svuda je očigledno da se mere ne poštuju, da je ljudima dojadilo i nismo mi nikakav izuzetak od sveta, 

samo nema razumnog objašnjenja zašto se u većem broju ne vakcinišemo kad ima vakcina - kaže dr 

Radmilo Petrović. - Ja sam posle dve kineske, primio i treću dozu "sinofarma", nisam proveravao 

antitela, jer ona nisu najvalidnija mera imuniteta. Vakcina koju Rusi najavljuju za sledeću godinu biće 

bolja od sada dostupnih, jer će biti u spreju: sprečavaće zaražavanje jer će stvarati antitela u nosnoj 

šupljini i tako sprečavati virus da prodre u organizam. 

 

 

 

 



 
 

 

 

Dr Vukomanović objašnjava teške posledice korone kod dece 

Zamenik direktora Instituta za majku i dete Vladislav Vukomanović izjavio je da se u toj ustanovi prati 

stanje 35 dece koja su imala najtežu formu kovid-19, ali da sve ukazuje da kod dece nema težih 

posledica bolesti, kao što je to slučaj kod odraslih. 

Vukomanović je za televiziju Prva izjavio da se ipak i deca koja su prebolela kovid-19, čak i 

„asimptomatski“, žale na „nesanicu, nedostatak koncentracije, bolove u grudima, preskakanje srca, 

veoma jako zamaranje, neke neodređene bolove u mišićima“, koji mogu da traju i do šest meseci nakon 

oporavka od infekcije. 

On je rekao da se u tom slučaju „savetuje postepeno povećanje fizičke aktivnost i uzimanje vitaminske 

terapije“, a ako se takvo stanje produži više od šest meseci da se obrate lekaru. 

Vukomanović je naveo da se koronavirus menja i da je mlađa populacija sve više ugrožena, iako ostaje 

trend da je bolest uglavnom „asimptomatska“ kod dece i mladih, ali da je „potencijal transmisije od dece 

ka drugima značajan razlog za vakcinaciju“. 

Prema njegovim rečima u Institutu za majku i dete nije bilo problema sa medicinskim radnicima oko 

vakcinacije protiv koronavirusa, 85 odsto zdravstvenih radnika je vakcinisano, a oko 20 odsto njih je 

prebolelo kovid-19. 



 
 

 

 

Stamenković o poštovanju mera: Insistiraćemo na pojačanom nadzoru u javnom prevozu i tržnim 

centrima 

Mnogi ne poštuju mere, a nedovoljno se i kontroliše sprovođenje mera. Svadbe i provodi u noćnim 

klubovima okupljaju mnogo više ljudi nego što je preventivnim merama propisano. I sve to se već 

danima odražava i na epidemijsku statistiku. Goran Stamenković, pomoćnik ministra zdravlja za 

inspekcijske poslove, navodi za RTS da će insistirati na pojačanom nadzoru u javnom prevozu, tržnim 

centrima i megamarketima. 

Goran Stamenković navodi za RTS da se u javnom prevozu češće širi zaraza i da će zato insistirati na 

pojačanom poštovanju mera. 

"Insistiraćemo na pojačanom nadzoru – broj jedan će biti javni saobraćaj, jer je epidemijska situacija 

pogoršana, a najlakše je zaraziti se u prevozu. Kontrolisaćemo i ugostiteljske objekte. Mislim da ćemo 

akcenat ponovo staviti i na tržne centre i megamarkete jer očigledno tu veliki broj zaposlenih nije 

poštovao svoje obaveze, ne samo građani i korona redari", navodi Stamenković. 

Očekujem, kaže gost Jutarnjeg dnevnika, da lokalne samouprave i komunalna inspekcija i milicija daju 

svoj doprinos u svemu ovome.  

Navodi da je inspekcija kontrolisala poštovanje mera tokom jula i avgusta i da se broj prekršajnih naloga 

kreće oko 300. 



 
 

"Nepravilnosti koje su inspektori konstatovali na terenu odnose se na zaposlene koji ne nose zaštitne 

maske, korona redare koji nisu radili svoj posao baš na pravi način, zato je i povećan broj kaznenih mera 

u tržnim centrima", navodi gost Jutarnjeg dnevnika. 

Ugostiteljstvo prvo na lestvici kažnjavanja   

Objašnjava da je ugostiteljstvo prvo na lestvici kažnjavanja zbog, kako kaže, očiglednog kršenja mera – 

nepoštovanja distance. 

Objašnjava da će osim klasičnog povećanja inspekcijskog nadzora, pokušati da i na drugi način mobiliše 

inspektore. 

"Očekujem narednih dana sastanak radne grupe u susret događaja počev od septembra, govorim zbog 

početka školske godine i građana koji se vraćaju sa godišnjih odmora. Tako da, u odnosu na ono što 

budemo prepoznali kao rizike, nakon sastanka pripremićemo određene instrukcije", navodi Stamenković 

i podvlači da je ipak lična odgovornost broj jedan. 

Lična odgovornost na prvom mestu  

"Građani naravno imaju mogućnost da biraju da li će svoje zdravlje ugroziti na ovaj ili onaj način 

odnosno zaštititi ga, a broj jedan je vakcinacija. Poštovanje protivepidemijskih mera i kontrola jeste da 

kažem druga karika u tom lancu čuvanja i očuvanja kompletnog javnog zdravlja, ali lična odgovornost 

građana je broj jedan u borbi protiv kovida 19", ističe Stamenković. 

Dodaje da su protivepidemijske mere i dalje na snazi i da su kazne ostale nepromenjene. 

"Kazne su kao i što su ranije bile – 300.000 dinara za pravna lica, 150.000 za preduzetnike, 50.000 dinara 

za odgovorno lice, 30.000 za korona redare i 5.000 za građane koji ne poštuju propisane mere lične 

zaštite", zaključio je gost Jutarnjeg dnevnika. 

 

 

 

 

 

 

 



 
 

 

 

Zdravstvenim radnicima KC Kragujevac naređeno da se vrate s odmora 

Zdravstveni radnici u kragujevačkom Univerzitetskom kliničkom centru (UKC), a koji su trenutno na 

godišnjem odmoru, moraće da ga prekinu i na posao se vrate najkasnije do 6. septembra, stoji u naredbi 

koju je danas izdao vršilac dužnosti direktora te ustanove dr Predrag Sazdanović. Kako je navedeno, zbog 

epidemiološke situacije odmor neće moći da koriste ni zaposleni koji su na isti planirali da odu u periodu 

posle 6. septembra, prenosi Nova.rs. V.d. direktora Predrag Sazdanović za Tanjug je rekao da ga ne 

interesuju reakcije na tu odluku i da je donesena jer su procenili šta ih očekuje u septembru. 

U naredbi koja je u ponedeljak dostavljena klinikama Univerzitetskog kliničkog centra, navodi se da zbog 

širenja zarazne bolesti kovid 19 i potrebe da se održi kontinuitet u pružanju zdravstvene zaštite, 

zaposleni zdravstveni radnici neće moći da koriste godišnji odmor počev od 6. septembra, navodi 

Nova.rs. 

Iz dokumenta do koga je došao ovaj portal, jasno se zaključuje da je zdravstvenim radnicima zabranjen 

odlazak na godišnji odmor, a navedeno je i da svi medicinari koji se trenutno nalaze na odmoru, moraju 

da ga prekinu i na posao se vrate u što kraćem roku. U tekstu naredbe koju je potpisao v.d. direktora 

Predrag Sazdanović stoji i da postupanje suprotno ovoj naredbi predstavlja nepoštovanje radne 

discipline, kao i da je u izuzetnim okolnostima moguće odstupanje, ali samo uz odobrenje direktora UKC-

a. 

Portal Nova.rs nezvanično saznaje da se kapaciteti UKC –a uveliko pripremaju za rad u kovid režimu, te 

da se u intenzivnim jedinicima svakodnevno povećava broj hospitalizovanih pacijenata kod kojih je 

potvrđeno prisustvo koronavirusa. 



 
 

U poslednjih nekoliko dana, na dnevnom nivou u Kragujevcu se testira se oko 500 građana, a skoro svaki 

četvrti pozitivan je na koronavirus. 

Sazdanović: Ne interesuju me reakcije, procenili smo šta nas očekuje 

Sazdanović je rekao da ga ne interesuju reakcije, već da ga interesuje da leči ljude. I ono što me jako 

interesuje je kakav je kvalitet lečenja tih ljudi, a to nismo mogli da obezbedimo da nismo doneli ovakvu 

meru, ma kako bila nepopularna, kazao je Sazdanović. 

Instrukcije Ministarstva zdravlja su veoma jasne, mi smo procenili šta nas očekuje sa kovidom u 

septembru, a šta su nam zadaci sa non kovidom, rekao je. Po našim procenama ovaj talas će trajati do 

kraja septembra, odnosno do polovine oktobra, zaključio je. 

 

 

U Šumadijskom okrugu proteklog dana gotovo svaki treći testirani bio pozitivan 

Institut za javno zdravlje (IZJZ) u Kragujevcu je saopštio da je u poslednja 24 sata koronavirusom 

novozaraženo 217 osoba u Šumadjskom okrugu i da je u Univerzitetskom kliničkom centru u Kragujevcu 

na lečenju od kovida 19 sada 90 osoba. 

Na teritoriji Kragujevca je 166 osoba novoobolelo od koronavirusa. Opština Aranđelovac ima 23 

novozaražena, što je veliki broj osoba u odnosu na broj stanovnika. Topola ima 11 inficiranih u 

prethodnom danu, Knić devet, Rača i Batočina po tri i Lapovo jednu osobu, podaci su IZJZ-a. 



 
 

PCR metodom i antigenskim testovima analizirani su brisevi 690 osoba u domovima zdravlja šumadijskih 

opština, a među testiranima je 31,45 odsto pozitivno na koronavirus. 

Prema podacima IZJZ u Univerzitetskom kliničkom centru Kragujevac je hospitalizovano 90 pacijenata na 

lečenju od korone, među kojim je na respiratorima osam pacijenata. Sa lečenja je otpušteno 12 osoba. 

U kućnoj izolaciji u Šumadijskom okrugu je 1.768 osoba, najviše u Kragujevcu ( 1.307) i Aranđelovcu 

(184). 

 

 

Uvek na prvoj liniji odbrane 

Kovid ambulante domova zdravlja širom Srbije, ponovo su pune. 

Kakve je sve izazovne zadatke pandemija postavila upravo pred lekare opšte medicine, razgovaramo sa 

Prim dr Draganom Trifunović Balanović, koja više od decenije uspešno rukovodi Domom zdravlja 

Zvezdara. 

– Od početne pozicije koja se činila kao mat pozicija, polako smo, povlačeći dobre poteze, slušajući ljude 

sa terena i prateći instrukcije i protokole Batuta i Ministarstva Zdravlja, preuzimali ne samo kovid 

pacijente, već i odvajali zdrave od potencijalno inficiranih, brinuli u isto vreme o trudnicama, deci i broj- 

nim naglo otpuštenim ne kovid pacijentima iz bolnica koje su urgentno pretvarane u kovid bolnice. 

Sestre i lekari su preko noći postajali hrabri borci, noseći se u skafanderima sa nepoznatom bolešću. Bio 

je izazov da se oprema nabavi da se primeni na adekvatan način,da se brzo nauče brojne novine u 

potpuno vanrednim uslovima. Niko se nije povlačio, niko nije otvarao bolovanje. Mladi sa specijalizacije 

su pomagali svojim kolegama i svi smo funkcionisali kao jedan – sa ponosom priča naša sagovornica. 



 
 

I u najtežim fazama pandemije svaki pacijent je dobio potrebnu uslugu. 

– Nismo vraćali pacijenta, nismo pitali kom domu zdravlja pripada, ima li knjižicu ili ne. Lečili smo 

povrede, ujede pasa, insekata, zbrinjavali povređene, ako je bilo potrebno i porađali, obilazili 

novorođene bebe, obilazili osobe na kućnom lečenju u terminalnom stadijumu bolesti, trudili se da 

učinimo sve što je u našoj moći da nemoguće uslove učinimo normalnijim za sve naše pacijente. 

A koliko je znanja potrebno da bi jedan lekar mogao sve navedeno da uradi? 

– Specijalizacija Opšte medicine traje četiri godine i morate da znate sve. Za tri minuta morate da 

postavite radnu dijagnozu, da znate da li će pacijent koji se drži za grudi umreti, ili ima gorušicu ili je u 

pitanju samo napad panike. I sve to sa jako malo dijagnostičkih mogućnosti. U bolnici imate ceo tim 

konsultanata, moćnu dijagnostiku, u određenoj meri već istrijažiranog pacijenta. Otuda je specijalizacija 

Opšte medicine izazovna, teška, odgovorna, a opet tako malo priznata u društvu. I upravo nas najteže 

situacije poput ove, podsete na to koliko zna i vredi lekar Opšte medicine. 

Primarijus dr Dragana Trifunović Balanović, nije samo uspešan lekar i rukovodilac Doma zdravlja 

Zvezdara, već i mentor i predavač na fakultetu kako na dodiplomskoj, tako i poslediplomskoj nastavi. 

– Uvek kažem svojim studentima, ako ste izabrali da budete lekari uvek morate imati vremena za 

pacijenta. Izgovor “nisam imao vremena” ne sme da bude izgovor za ljudski život. Posebno je veliki 

izazov utvrditi faktor rizika kod prividno zdravog čoveka, kada još nije došlo do manifestacije simptoma 

bolesti. Dakle, uhvatiti bolest u najranijoj fazi dok se još nije ispoljila na kliničkom horizontu. Ta vrsta 

prevencije je baš nama, lekarima u primarnoj zdravstvenoj zaštiti dostupna i jako važan segment rada jer 

možemo reagovati na vreme, edukovati pacijente kako da se ponašaju, šta da jedu, kojom vrstom fizičke 

aktivnosti da se bave, šta da urade od dodatnih pregleda kako bi bolest sprečili ili odložili pojavu 

komplikacija. 

I na kraju koliko joj je pandemija otežala ulogu direktora doma zdravlja Zvezdara? 

– Lako je biti prvi medju jednakima. Važno je slušati svoje saradnike. Izazov je bio zaštititi pacijente, 

zaštititi zaposlene, raspodeliti pravilno da svi budu ravnomerno opterećeni. Nikada se niko nije požalio, 

Da li je moglo bolje, uvek može bolje, ali sam ja jako ponosna na svoje zdravstvene radnike, na njihove 

odluke, na stručnost, na posvećenost poslu i želim da im kažem veliko hvala. Ne možeš biti dobar doktor, 

ako nisi dobar čovek. Ako volite ljude volite i svoje pacijente, a oni to osećaju, pa iako su ponekada ljuti 

na nas, znaju dobro da smo mi uvek tu za njih – poručuje Prim dr Dragana Trifunović Balanović. 

 

 


